
ســادات  فخری  سیاســی-  گروه 
مسچی: اعضای کابینه چهاردهم طبق 
روال هر چهارشنبه با حضور در حیاط 
پاسخ  خبرنگاران  ســوالات  به  دولت 

دادند.
دکتر مسعود پزشکیان رئیس جمهوری 
بعد از جلســه کابینه در جمــع خبرنگاران 
در حیــاط دولت حاضر شــد و درخصوص 
اخیر، گفت: چــون ذخایر  خاموشــی های 
نیروگاهی ما کم اســت و در زمستان ممکن 
است با مشــکل مواجه شویم الان ناگزیریم 
ذخایــر نیروگاه ها را طوری تنظیم کنیم که 
زمستان با مشکل مواجه نشــویم. اگر الان 
فکری نکنیم ممکن اســت در زمســتان با 

مشکلات زیادی مواجه شویم.
وی درباره ســفر رافائل گروسی مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران، گفت: 

فردا در این خصوص جلسه داریم.
رئیس جمهوری درخصوص رفع فیلترینگ 
نیز تصریح کرد: درحال بحث در این زمینه 

هستیم و دیروز هم جلسه داشتیم.
هیچ مافیایی توان ایستادگی مقابل 

وفاق مردم ایران را ندارد
فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت با اشاره 
به مســئله فیلترینگ، گفت: رفع مســدود 
ســازی یا فیلترینگ و ضابطه مندشدن آن 
از روز اول در دســتور کار قــرار گرفت و در 
حال پیگیری است. درباره طرح دولت برای 
ارائه به شــورای عالی فضــای مجازی گفت  
وگو کردیم اما درنهایت کارگروهی مســوول 
بررسی آن شد. امیدوارم با تصمیم کارگروه 
به ســمت ضابطه مند شدن فضای مجازی 
خواهیم رفــت.وی تاکید کرد: هیچ مافیایی 
توان ایســتادگی در مقابل وفاق مردم ایران 

را ندارد، هیچ مافیایی.
آغاز متناسب  سازی حقوق 
بازنشستگان تامین اجتماعی

 از چهارشنبه
احمد میــدری وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی در حاشــیه جلســه هیات دولت 
در جمع خبرنگاران گفت: متناســب  سازی 
حقــوق بازنشســتگان تامیــن اجتماعی از 
امروز)چهارشــنبه( آغاز و احکام جدید آنها 
صادر می شــود. حقــوق حداقل بگیران ده 

درصد افزایش خواهد یافت.
وی در ادامــه با بیان اینکه قرار نیســت 
دهک ها بــرای یارانه تغییر کند، اظهار کرد: 
این دهک ها هر ســال براساس اطلاعات روز 
بررسی می شود. از ســال گذشته بودجه ای 
برای کالابرگ الکترونیکــی اختصاص داده 

نشده است.
تشکیل کلینیک حجاب 

هیچ ارتباطی با دولت ندارد
زهرا بهروزآذر معاون امور زنان و خانواده 
ریاســت جمهوری تاکید کرد که تشــکیل 
کلینیک حجاب هیچ ارتباطی با دولت ندارد.
زهرا بهروزآذر معاون امور زنان و خانواده 
ریاســت جمهوری درباره تشکیل کلینیک 
حجاب گفــت: این موضوع هیــچ ارتباطی 
به دولت ندارد و شــکل گیری آن در دولت 

تصویب نشده است.
وی اضافــه کــرد: موضــوع حجاب یک 
موضــوع تربیتــی اســت و بایــد در درون 
خانواده ها شروع شود ما حتماً در برنامه خود 
داریم که خانواده ها فرزندان خود را متقاعد 

کنند حجاب را انتخاب کنند.
معاون رئیس جمهوری تصریح کرد: نباید 
با این موضوع شبیه موضوعات دیگر برخورد 
کنیم کــه موجب وهن اســلام و هم وهن 

موضوع امر به معروف و نهی از منکر است.
وی گفت : این موضوع به نظر ما باید در 
سطح کلان ذیل شــورای فرهنگ عمومی 
کشور بررسی شود. دولت نه در این موضوع 
دخالت داشته و نه نقشــی ایفا کرده است.
امیدواریم حتما به شــیوه موثر و در شأن و 
کرامت زنان ذیل نگاه اســلامی این موضوع 

را پیگیری کنیم.

بهروزآذر تاکید کرد: لایحه تامین امنیت 
زنــان از روز اول در دســتور کار دولت قرار 
گرفت و مطابق روال درخواســت تســریع 
دادیم و الان هم دوباره از مجلس درخواست 
می کنیم، باتوجه به پیگیری مجدد دولت این 
لایحه را با فوریت در دستور کار قرار دهند و 

به آن رسیدگی کنند.
وی افزود: البته این تنها راهکار جلوگیری 
از بروز اتفاقات تلخ نیست و حتماً باید روی 
مهارت های زندگی و تاب آوری در میان همه 
اعضــای جامعه کار کنیــم و همه باید باهم 
مهارت شــنیدن و ارتباط موثر بین اعضای 

خانواده و جامعه را گسترش دهیم.  
قیمت مرغ کیلویی زیر ۹۲ هزار 

تومان است
غلامرضا نوری قزلجه وزیر جهادکشاورزی 
درباره وضعیت عرضه و قیمت گوشت قرمز 
و مرغ توضیحاتی ارائه کرد و گفت: گوشــت 
تنظیــم بازاری به میزانی کمی از نیاز تامین 
می شود و به فروشگاه ها داده می شود، اما در 

عرض نیم ساعت تمام می شود.
وی ادامه داد: قیمت مرغ کیلویی زیر ۹۲ 
هزار تومان است. دو هفته قبل بیشتر بود، اما 

الان کمتر شده است.
بانک مرکزی در قضیه کنترل نرخ ارز 

و دلار خوب عمل کرد
عبدالناصر همتی وزیــر امور اقتصادی و 
دارایــی با بیان اینکه بانک مرکزی در قضیه 
کنتــرل نــرخ ارز و دلار خــوب عمل کرد، 
اظهارکرد که سکه به خاطر انس جهانی که 

۲۰۰ دلار کاهش قیمت داشت، نزولی شد.
وی گفت: وام ازدواج در شــبکه بانکی در 

حال پرداخت است.
وی در واکنش به سوال خبرنگاران درباره 
تعامل با بریکس، پیشرفت در اف ای تی اف 
و موضوع هوشمندسازی، تصریح کرد: معلوم 
است امروز ســوال ندارید، سوالات تان الکی 

است.
وزیر اقتصاد همچنین با اشاره به کنترل 
قیمت ارز و ســکه، گفــت: بانک مرکزی در 
قضیه کنترل نرخ ارز و دلار خوب عمل کرد. 
ســکه به خاطر انس جهانــی که ۲۰۰ دلار 
کاهش قیمت داشت، نزولی شد. قیمت سکه 
در ایران هم به دلیل افزایش انس جهانی بود 
که با کاهشی شــدن آن، نرخ سکه در ایران 

نیز کاهش یافت.
وی با اشــاره به وضعیت آرد و نان، گفت: 
قضیه آرد و نان خیلی مهم است. اول اینکه 
وضعیت آرد کنترل شد. از سال ۱۳۹۸ میزان 
مصرف خیلی بــالا نرفته بــا اینکه ورودی 
مهاجران هم داشتیم. اما از نظر قیمتی، موفق 
نبوده است. مشکل اساسی این است که هر 
وقت سوبسید نان در ابتدای کار پرداخت شد 

با مشکل روبرو شدیم.
همتی ادامه داد: قیمت آرد نانوایی ها یک 
بیست و چهارم قیمت گندم خریداری شده 

توسط دولت است. دولت امسال ۲۲۰ همت 
گندم خرید. باید ســاز و کار بهتری داشته 
باشــیم و یارانه به مردم پرداخت شود چون 
قیمت نان در بازار مرتب افزایش می یابد اما 
دولت همچنان آرد را به قیمت یک بیســت 
و چهارم قیمت گنــدم در اختیار نانوایی ها 
می گذارد. سیســتمی که در گذشته به اجرا 
درآمد از نظر کنترل مصرف آرد خوب است 

اما باید معایب آن رفع شود.
وزیر اقتصاد از دنبال کردن مســئله اف 
ای تی اف ســخن گفت و افــزود: از طریق 
مجاری قانونی موضوع را دنبال می کنیم. به 
نفع کشور است که این مسئله حل شود. در 
عین حال از مسیر دیگری هم در حال دنبال 

کردن مسئله هستیم.
همتی با اشاره به اتصال شبکه بانکی ایران 
و روسیه، گفت: بانک مرکزی در حال رایزنی 
با سایر کشورها برای برقراری ارتباط بانکی 
نظیر ارتباط بانکی ایران و روسیه است. دولت 
از هر اقدامی که موجب روان تر شدن روابط 

بانکی کشور شود،  حمایت می کند.
اطلاعات نیروهای انسانی دولت از 

اول آذر ماه جمع آوری می شود
علاءالدین رفیع زاده رئیس سازمان اداری 
و استخدامی کشور گفت: آنچه درباره قانون 
ســاماندهی کارکنــان دولت مطرح اســت 
رسیدگی به ایراداتی است که توسط مجمع 
تشــخیص به این قانون وارد شــد و موجب 
برگشت آن به مجلس شورای اسلامی شده 
و با نماینــدگان در این باره مذاکراتی انجام 
داده ایم. وی ادامه داد: بنا را بر این گذاشتیم 
با نگاه کارشناسی بتوانیم آن مسائل را حل 
کنیم. امروز بخشــنامه ای به دســتگاه های 
اجرایی  ابلاغ کردیم که هر رابطه استخدامی 
به هر شــکل شــیوه از یک آذر ۱۴۰۳ یک 
ماه زمان گذاشــتیم و نوبت هر دســتگاه را 
مشــخص کردیم تا بتوانیم بــا اطلاعات و 
داده های دقیق تر تصمیم گیری کنیم. فقط 
شرکتی ها مطرح نیستند، بلکه همه نیروی 

انسانی دولت است.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور 
گفت: پس از گرفتن اطلاعات درخواســتی 
از دســتگاه های اجرایــی، بانــک اطلاعات 
کارمندان دولت که به شــکل و شیوه ای با 
مجموعه دولــت همکاری می کننــد را در 
اختیار خواهیم داشــت که می تواند منبعی 

برای تصمیمات دولت باشد.
دیدگاه دولت جاری بودن گفت وگوی 

سیاسی در دانشگاه هاست
محمدرضــا ظفرقندی وزیر بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی با تاکید بر اینکه 
دیدگاه دولت وفاق ملــی برقراری گفتمان 
و گفت وگــوی سیاســی در دانشــگاه ها در 

چارچوب قانون است.
وی درباره فعالیت سیاســی و اجتماعی 
دانشــجویان و انتشــار اخبــاری از اخــذ 

تعهد از دانشــجویان بــرای ادامه فعالیت و 
تحصیل، تصریح کرد: نــه؛ اخذ تعهدی در 
کار نیســت. فعالیت هــا بایــد در چارچوب 
قانون باشــد و دیدگاه دولت دکتر پزشکیان 
و دیدگاه رهبری هم این اســت که گفتمان 
و گفت وگوی سیاســی در  دانشــگاه ها در 

چارچوب قانون جاری باشد.
حجاب و عفاف در طینت خانواده های 

ایرانی نهادینه است
معاون پارلمانــی رئیس جمهوری درباره 
سوءبرداشت  ها از مصاحبه وی درباره اولویت 
حجاب و عفاف در دولــت چهاردهم گفت: 
دولــت چهاردهم حتما به مســئله عفاف و 
حجــاب توجه دارد و توجه خواهد داشــت. 
حجاب و عفاف در طینت خانواده های ایرانی 

نهادینه است.
شــهرام دبیری عنوان کــرد: اینکه بنده 
از عبارت اولویت اســتفاده کرده ام اشاره به 
ترتیبات قانونی است چرا که هنوز این قانون 
از طرف مجلس به دولت ارسال نشده است 
تــا برابر با اصل ۱۲۳ قانون اساســی رئیس 
جمهور برای ابلاغ آن اقدام کند. بنابراین از 
آنجا که هنوز این قانون به دولت ابلاغ نشده 
نحــوه اجرای آن در اولویت بررســی دولت 
نیست. ضمن آنکه این قانون تکالیف زیادی 
را برای دســتگاه های مختلف تعیین کرده و 
فقط مربوط به دولت نیســت و همه به ویژه 
نهادهــای فرهنگی مســئولیت زیادی برای 
ترویج فرهنگ و ارزش های اخلاقی و تربیتی 
دارند و روش های اقناعی مقدم بر روش های 

سلبی است.
معاون پارلمانی رئیــس جمهوری افزود: 
باید توجه داشت ریشه این مسائل فرهنگی 
است و تلاش دولت و ســایر نهادها در این 
زمینه باید نگاه ایجابی باشــد. ما معتقدیم 
مسایل و مشکلات فرهنگی راه حل فرهنگی 
دارند. دبیری عنوان کرد: دولت مکلف است 
ترتیبات اجــرای تمام قوانینی که توســط 
مجلس مصوب شده و شورای نگهبان تایید 

کرده است را فراهم کند.
همکاری ما با ســایر نهادهــا نیز تداوم 
خواهد داشــت و امیدواریم این همکاری در 
ســایه توجه به مصالح ملــی، حقوق ملت و 

همدلی منجر به حل مشکلات کشور شود.
اقتصاد پایدار را 

به مناطق روستایی بر می گردانیم
عبدالکریم حســین زاده معــاون رئیس 
 جمهوری در امور توسعه روستایی و مناطق 
محروم کشــور بــا تاکید بر اینکــه اقتصاد 
پایدار را به مناطق روستایی بر می گردانیم، 
گفت: در حوزه اشــتغال بخش کشــاورزی 
ظرفیت های گسترده ای در مناطق مختلف 
کشــور  داریم. در بخش کشاورزی در قطع 
دست کسانی که ســود اساسی را می برند و 
اجازه نمی دهند کشــاورزان ســود واقعی را 

ببرند، کوتاهی نخواهیم کرد.

هر لحظه می توان ســخنی شاذ از 
نیرو های تندرو ها بشــنویم؛ سخنانی 
که بیش از آنکه فایده ای سیاســی و 
اجتماعی داشــته باشد، صرفا بازنمای 
شــخصی ترین افکاری اســت که در 
ذهن این طیــف حداقلی می گذرد. در 
تازه ترینش هم مهری طالبی دارستانی، 
رئیس اداره زنان و خانواده ســتاد امر 
به معروف اســتان تهران، گفته است 
اولیــن کلینیک ترک  که می خواهیم 
بی حجابی را در تهــران راه بیندازیم. 
جالب آن اســت او گفته که این ایده 
»پس از بررسی های تخصصی و جلسات 

کارشناسی« خلق شده است.
به گــزارش انتخاب، چنــد نکته در پی 
ایده کلینیک تــرک بی حجابی وجود دارد. 
نخســت آنکه گوینده این ســخنان یعنی 
مهــری طالبی دارســتانی را نبایــد صرفا 
فردی بدانیــم که در حوزه هــای فرهنگی 

کار می کرده اســت. او یکی از نزدیک ترین 
افراد به حجــت عبدالملکی، وزیر کار دولت 
رئیسی اســت؛ فردی که از قضا خودش هم 
ایده های عجیبی ارائه می داد؛ مشخصا آنکه 
با هر یک میلیون تومان می شود یک شغل 
ایجاد کرد. در دوره کوتاهی که عبدالملکی 
وزیر کار بود، آنقــدر عملکرد او ضعیف بود 
که از ترس استیضاح او استعفا داد که گفته 
می شود به نوعی مجبور به استعفا شد. مهری 
طالبــی در ایام تصدی عبدالملکی بر وزارت 
کار، مدیرکل بازرسی این وزارتخانه بود که 
با کنار رفتــن عبدالملکی و روی کار آمدن 
مرتضوی او نیز از کار برکنار شد. او به قدری 
خود را متعهد به عبدالملکی می دانست که 
وقتی او از وزارت کار رفت، در توئیتی مبهم 
نوشت: »سلام بر اسماعیل... در آن زمان از 
این توئیت چنین برداشــت شد که طالبی، 
عبدالملکی را حضرت اســماعیل مقایســه 
کرده و می خواهد بگوید عبدالملکی هم ذبح 

شــد؛ در صورتی که همان زمان گفته شد 
و عبدالرضا داوری هم نوشــت که حضرت 
اسماعیل که ذبح نشد. در آن زمان کاربران 
فضای مجازی می گفتند که انتشــار چنین 
توئیتی ناشــی از نداشتن اطلاعات کافی در 

موضوعات دینی است.
نکته دوم درباره علت طرح چنین مسائل 
حاشیه سازی اســت. طالبی در اواخر دولت 
روحانی هم در مقابل قــوه قضائیه اقدام به 
بست نشــینی کرد تا به گفته او مســئولان 
در جلوی »نشر کتب مستهجن و انحرافات 
فرهنگی در فضای مجازی، سینما، تئاتر، و 
حتی صداوســیما« را بگیرند. او حالا هم در 
قامت رئیس اداره زنان و خانواده ستاد امر به 
معروف اســتان تهران مسئله کلینیک ترک 
بی حجابی را مطرح می کند. مشخص نیست 
که این سخن با چه پشتوانه علمی ای مطرح 
می شود و به نظر می رسد بخشی از سخنانی 
که نیرو های خاص سیاسی مطرح می کنند 
بیشــتر منویات ذهنی خودشــان باشد تا 

تصمیم ارگانی-سازمانی.
موازی کاری هــای  بعــدی  مســئله 
صورت گرفته است. در شرایطی که مجلس 
با هر کیفیتی به موضوع حجاب ورود کرده 
اســت و قانون لایحه حجاب و عفاف با همه 
نقد های مهمی که بر آن وارد اســت، برای 
مســئله بی حجابی تصویب شــده، تشکیل 
کلینیــک ترک حجاب چــه معنایی دارد؟ 
آیا قرار اســت کسانی که در خیابان حجاب 
ندارند، بازداشــت شوند و به این مراکز برده 
شــوند یا آنکه اعضای خانواده ها این حق را 
خواهند داشــت که زن یا دختر خانواده را 

به این مراکز ببرنــد؟ یعنی توقیف فیزیکی 
و استقرار افراد در کلینیک ترک بی حجابی 

صورت بگیرد؟
این شرایط با کدام یک از قوانین موضوعه 
کشور سازگار است که از سوی فردی مطرح 
می شود که از قضا در این کشور مسئولیتی 

هم بر عهده دارد.
موضوع دیگر بازتاب اجتماعی این سخنان 
اســت. چنین سخنانی به تحریک اجتماعی 
منجر می شــود؛ حال آنکه شــرایط کنونی 
کشور نیاز به آرامش دارد. البته که طیف های 
خاص سیاسی در بزنگاه های مختلف نشان 
داده انــد منویات ذهنی خودشــان را مقدم 
بر منافع و امنیت ملــی می دانند. علاوه بر 
آنکه چنین ســخنانی آرامش ذهنی مردم 
را می ستاند بلکه هزینه اش را حاکمیت باید 
بپردازد، زیرا مردم تصور می کنند وقتی فرد 
مســئولی در ســتاد امر به معروف و نهی از 
منکر چنین ایده ای را مطرح می کند، حتما 
نظر مجموعه حاکمیت هم همین است؛ حال 
آنکه این طور نیست. نیرو های خاص سیاسی 
در همه این سال ها با طرح ایده ها یا اقدامات 
عجیــب هزینه های زیادی را هم بر کشــور 
تحمیل کرده اند؛ نمونه اش حمله به سفارت 
عربســتان بود که باعث شد نزدیک به یک 
دهه روابط ایران و عربستان قطع شود. آنها 
صداوســیما را هم در اختیار دارند و در آنجا 
هم منویات خود را به جا هم همین شکل از 
رفتار را از خود ارائه می دهند؛ مثلا وقتی یکی 
از آنها گفت که دنبال رفاه و آسایش هستند، 
جمع کنند و از کشور بروند یا آن دیگری که 

گفت مملکت مال حزب اللهی هاست.

گزارش »مردم سالاری« از حاشیه دولت

از رفع فیلترینگ تا متناسب سازی حقوق بازنشستگان

از »مملکت مال حزب اللهی هاست« تا »کلینیک ترک بی حجابی!«

رفع فیلترینگ به معنای 
رها کردن فضای مجازی نیست 

رئیس جمهور با بیان اینکه فیلترینگ قرار بود مشــکلی را از کشور حل 
کند، اما علاوه بر بدتر کردن شــرایط، موجب ایجاد رانت خواری در فروش 
فیلترشــکن و ایجاد نارضایتی برای مردم نیز شده است، گفت: طرح دولت 
برای رفع فیلترینگ به معنای رها کردن فضای مجازی نیست، بلکه موجب 

توسعه و تقویت حکمرانی و استفاده بهینه مردم از آن خواهد شد.
دکتر مســعود پزشــکیان در جلســه هیات دولت تصریح کــرد: نتایج 
ارزیابی های علمی و تحلیل اثرات اجتماعی فیلترینگ نشــان می دهد که 
هیچ یک از اهداف این طرح محقق نشده بلکه مضرات و مشکلات دیگری 
نیز ایجاد کرده، اما تعجب آور است که ما همچنان نسبت به ادامه این روند 

پرضرر و بی نتیجه اصرار داریم.
رئیس جمهوری در ادامه با بیان اینکه طرح دولت برای رفع فیلترینگ 
به معنای رها کردن فضای مجازی نیســت، بلکه موجب توســعه و تقویت 
حکمرانی و استفاده بهینه مردم از آن خواهد شد، افزود: بنای دولت توسعه 
آمــوزش و تولید محتوا های فرهنگی به ویژه برای نوجوانان و جوانان و نیز 
افزایش خدمات دولتی بر بســتر شــبکه های اجتماعی است که منجر به 

استفاده بهینه از اینترنت خواهد شد.
دکتر پزشکیان با بیان اینکه دولت به دنبال ایجاد نگاه مشترک با دیگر 
نهادهای حاکمیتی درباره رفع فیلترینگ است، بر ضرورت تسریع در اجرای 
مصوبه جلسه شورای عالی فضای مجازی و تشکیل کارگروه ویژه به منظور 
بررسی ابعاد مختلف این موضوع، رفع دغدغه ها و نگرانی ها در این زمینه و 
ارائه نتیجه به جلسه بعدی این شورا برای تصمیم گیری نهایی تأکید کرد.

ادامه فیلترینگ با توجه به ایجاد نارضایتی برای مردم 
قابل قبول نیست

رئیس جمهوری جلب رضایتمندی مردم را از ارکان اصلی تصمیم گیری 
در حاکمیت دانســت و با بیــان اینکه ادامه فیلترینگ بــا توجه به ایجاد 
نارضایتی های عدیده برای مردم قابل قبول نیســت، به دبیر شــورای عالی 
فضای مجازی دســتور داد با تشــکیل کارگروهی، به فوریت ابعاد مختلف 
این موضوع را بررســی و نتیجه نهایی را برای تصمیم گیری در جلسه آتی 

شورا ارائه نماید.
دکتر مسعود پزشکیان در جلسه شــورای عالی فضای مجازی که عصر 
امروز سه شــنبه برگزار شــد،  جلب رضایتمندی مــردم را از ارکان اصلی 
تصمیم گیــری و تصمیم ســازی در حاکمیت دانســت و گفت: معتقدم ما 
بدون در نظر گرفتن رضایتمندی مردم و صرفا بر اســاس مفروضات خود 
نمی توانیم کشور را اداره کنیم و لذا رضایت مردم باید محور تصمیمات ما 

قرار گیرد.
رئیس جمهوری در ادامه تصمیم گیری درباره شــئونات مختلف زندگی 
مردم با افعال منفی »نشــودها« و »نبایدهــا« را از جمله رویه های غلط و 
نادرســت در حکمرانــی عنوان کرد و با بیان اینکه بایــد ببینیم جامعه تا 
چه میــزان از تصمیماتی که ما برای زندگی آنها می گیریم، رضایت دارند، 
تصریح کرد : وقتی جامعه از تصمیمات ما راضی نباشد، قطعا تصمیم اتخاذ 
شــده به ضد خودش تبدیل خواهد شد و علاوه بر اینکه سرمایه اجتماعی 
کشور را از بین می برد، موضوع مهم امنیت ما را نیز با چالش مواجه خواهد 

کرد.
دکتر پزشکیان سپس به موضوع فیلترینگ فضای مجازی اشاره کرد و 
با تأکید بر اینکه بر اســاس پیمایش های صورت گرفته به طور کلی اهداف 
این طرح محقق نشده است، تصریح کرد: ما ضمن تأکید بر ضرورت توسعه 
حکمرانی در فضای مجازی به منظور جلوگیری از آسیب های آن، معتقدیم 
ادامه این روند با توجه به ایجاد نارضایتی های عدیده برای مردم قابل قبول 
نیســت، لذا باید برای اصلاح این رونــد همه نهادهای حاکمیتی به زبان و 

نگاه مشترک برسند.
رئیس جمهوری در این راستا به دکتر آقامیری دبیر شورای عالی فضای 
مجازی دستور داد با تشکیل کارگروهی به فوریت ابعاد مختلف این موضوع 
را بررســی و نتیجه کارشناســی را برای تصمیم گیری در جلسه آتی شورا 

ارائه نماید.

عارف: 
دولت چهاردهم نگاه جدی به صادرات

و اهمیت دیپلماسی تجاری و اقتصادی دارد
معــاون اول رئیس جمهوری با تاکید بر اهمیــت نقش مهم، کلیدی و 
محوری صنعت پتروشــیمی در تولید و افزایش ثروت ملی و با بیان اینکه 
این صنعت به عنوان پیشــران اقتصادی کشــور در ارتقای ارزش افزوده، 
اشــتغال زایی و اقتصاد ملی نقش مؤثری دارد، تصریح کرد: هیچ راهی جز 
اینکه به جایگاه اول در صادرات محصولات پتروشــیمی در منطقه برسیم، 
وجود ندارد چرا که نیروهای علمی برجســته در اختیار این صنعت، مزیت 
مهم پتروشــیمی ایران در مقایسه با کشورهای مهم این بخش در جهان و 

بویژه همسایگان است.
دکتر محمدرضا عارف در جلســه ای با مدیران عامل شرکت های بزرگ 
پتروشــیمی با تاکید بر رسیدگی به مسائل و مشکلات بخش پتروشیمی، 
تصریح کرد: برای اجرای برنامه هفتم توســعه و همچنین رسیدن به هدف 
رشد ۸ درصدی پیش بینی شــده در این برنامه باید از بخش پتروشیمی 

کمک بگیریم.
معــاون اول رئیــس جمهوری با اشــاره به نیــاز ۱۵۰ میلیارد دلاری 
سرمایه گذاری خارجی برای تحقق رشد ۸ درصدی در برنامه هفتم توسعه 
خاطرنشــان کرد: بخش پتروشیمی از مهم ترین بخش های اقتصادی برای 
ورود ســرمایه گذاری خارجی است که در این صورت بازار بسیار خوبی نیز 
برای محصولات شــرکت های ایرانی در این حوزه در ســطح جهان ایجاد 
خواهد شــد. دکتر عارف با اشــاره به اهمیت بهره گیــری از فناوری های 
پیشــرفته در صنعت کشــور به ویژه بخش پتروشــیمی افزود: با توجه به 
تغییرات سریع و گســترده فناوری در جهان باید با فناوری های منطبق با 
مقتضیات روز دنیا حرکت کرد و بخش پتروشیمی همواره در بهره گیری از 
فناوری های روز دنیا پیشرو بوده است و باید در نظر داشت اگر نگاه سنتی 
حاکم شود، به هیچ عنوان هزینه های تولید اجازه رقابت در بازارهای جهانی 
را نمی دهد و لزوم استفاده از فناوری های پیشرفته به ویژه هوش مصنوعی 
که به کارآمدی بالاتر و کاهش هزینه ها کمک شایان توجهی می کند،  یک 

الزام است.
دکتــر عارف توجه به »تحقیق و توســعه« در صنعــت را نیز یک الزام 
اساســی و مهم برشــمرد و تاکید کرد: موضوع تحقیق و توسعه در صنعت 
نه هزینه بلکه ســرمایه گذاری اســت که به بازدهی و سود به شدت بالای 
شــرکت ها و صنایع منجر می شود که برای نمونه شرکت های خودروسازی 
مهم در صنعت جهان ۳ درصد از فروش خود را برای تحقیق و توسعه قرار 
می دهند  که در کشــور از  این موضوع غفلت شده است و نگاه تشریفاتی 
به موضوع مهم تحقیق و توســعه آســیب  زا اســت که خوشبختانه بخش 
پتروشــیمی به این موضوع مهم توجــه کافی داشــته اند و باید در ادامه 

فعالیت های خود بیشتر جدی بگیرند.
وی با اشــاره به برنامه دولت چهاردهــم برای تربیت هزار نیروی کیفی 
و تاکیــدات مقام معظم رهبری مبنی بر تربیت ۱۰۰ نیروی شایســته در 
زمینه مدیریت عالی کشــور در این طرح تاکید کــرد: نگاه دولت در این 
طرح به بنگاه های بزرگ بخش خصوصی اســت کــه این نیروها می توانند 
هم در صنعت اســتفاده شــوند و اگر در حاکمیت نیز حضور پیدا کنند به 
دلیل شــناخت کافی از مسائل و مشکلات صنایع بزرگ و پیشران از جمله 

پتروشیمی بسیاری از مشکلات این بخش ها حل می شود.
دکتــر عارف همچنین بــه عدم توجه کافی به  دیپلماســی تجاری در 
ســال های گذشته در کشور اشاره و تاکید کرد: دولت چهاردهم نگاه جدی 
به صادرات و اهمیت دیپلماســی تجاری و اقتصادی کشور دارد که در این 
راستا پتروشــیمی ها به دلیل نقش مهم در صادرات غیرنفتی می توانند به 
دولــت کمک کنند. معاون اول رئیس جمهوری در پایان این نشســت به 
معــاون هماهنگی و نظارت اقتصادی و زیربنایی معاون اول رئیس جمهور 
دستور داد تا کارگروه پشتیبانی از صنعت پتروشیمی در سازوکاری جدید 
و با ترکیبی از سرپرست شرکت توسعه صنایع پتروشیمی، دبیرکل انجمن 
کارفرمایی صنعت پتروشــیمی، معاونین وزرای صنعت، معدن و تجارت و 
اقتصاد، معاونین روسای سازمان برنامه و بودجه بانک مرکزی به همراه چند 
تن از مدیران عامل شرکت های بزرگ پتروشیمی با تشکیل جلسات منظم 
به بررسی مشــکلات کلان و راهکارهای حل مسائل این حوزه پرداخته و 

گزارش آن به معاون اول رئیس جمهور ارایه کنند.

دولت

هلاکت و دستگیری ۱۱ تروریست طی 
۴۸ ساعت اخیر در سیستان  و بلوچستان

ســخنگوی رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت قرارگاه 
قدس نیروی زمینی ســپاه گفت: طی ۴۸ ساعت اخیر ۴ 
تروریســت مزدور وابسته به رژیم صهیونیستی به هلاکت 
رســیده اند، ۷ نفر دستگیر و ۵ نفر دیگر نیز خود را تسلیم 

نیروهای امنیتی کردند.
 به گزارش ایســنا، ســردار احمد شــفایی اظهار کرد: 
رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت قــرارگاه قدس نیروی 
زمینی سپاه با مشارکت یگان های صابرین، نیرو مخصوص، 
تکاور، بالگردی، جنــگال و یگان های مردم پایه و رده های 
بســیج و یگان هایی از فراجا استان و رده های اطلاعاتی از 
جمله اداره کل اطلاعات اســتان، سازمان اطلاعات سپاه و 

فراجا استان همچنان در حال انجام است.
وی افزود: در ادامه این رزمایش به فضل الهی با انسجام و 
هماهنگی نیروهای اطلاعاتی و عملیاتی رزمایش و همراهی 
و مســاعدت قابل تقدیر مردم شریف استان، در ۴۸ ساعت 
اخیر تعداد ۴ تروریست مزدور وابسته به رژیم صهیونیستی 
به هلاکت رسیدند و ۷ نفراز عوامل خود فروخته دستگیر 
و ۵ فریب خورده نیز خود را تسلیم نیروهای امنیتی کردند.

ســخنگوی رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت تأکید 
کرد: رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت در مناطق از قبل 
اعلام شده با هدف تقویت و استحکام بخشی به امنیت پایدار 
در حال اجراســت و فرماندهان و رزمندگان قرارگاه قدس 
نیروی زمینی ســپاه با عزم جدی و راسخ تا تحقق کامل 

اهداف رزمایش به عملیات خود ادامه خواهند داد.

سردار جلالی: 
در حوزه امنیت »قابلیت اعتماد« فقط 

در محصولات داخلی وجود دارد
رئیس پدافند غیر عامل کشــور گفــت: امروز در حوزه 
امنیت، »قابلیت اعتماد« ضریب مهمی اســت که صرفاً در 

محصول داخلی وجود دارد نه خارجی.
به گزارش ایسنا، ســردار غلامرضا جلالی در افتتاحیه 
هشتمین نمایشگاه بین المللی صنایع بومی پدافند غیرعامل 
اظهار کرد: دستگاه های اجرایی ما برابر قانون حتماً باید از 
محصول داخلی استفاده کنند و مطمئنا محصولات داخلی 

بر خارجی ها برتری دارد.
وی افزود: پاسخگویی شرکت های داخلی، قابلیت اصلاح 
آن ها و اعتمادی که نســبت به شــرکت داخلــی در برابر 
پیچیدگی های تهدید وجود دارد از مزیت هایی اســت که 
شرکت های دانش بنیان و داخلی از آن برخوردار هستند که 

شرکت های خارجی این ویژگی را ندارند.
سردار جلالی ادامه داد: ما قابلیت پیگیری، اصلاح، به روز 
رسانی، تعمیر، پاسخگویی و دیگر قابلیت ها در محصولات 
داخلی وجود دارد که بســیار مهم هســت. امروز در حوزه 
امنیت، قابلیت اعتماد، ضریب بســیار بالایی دارد که صرفاً 

در محصول داخلی می شود از آن استفاده کرد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل افزود: قانون هم تکلیف 
کرده که محصولات تولیدشده داخل استفاده شود و ما هم 
تلاش می کنیم از همه ظرفیت های قانونی هم در حمایت و 
هم در پیگیری و هم در حمایت از استفاده آن ها، استفاده 

کنیم.
وی یادآور شد: در حوزه پدافند غیرعامل بیشتر به نقش 
فناوری ها در حوزه امنیت و دفاع تمرکز داریم. جایی که این 
فناوری برای کشور امنیت افزا و تولیدکننده قابلیت دفاعی 
باشــد و چون موضوعات پدافند غیرعامل، فناوری محور و 
دانش پایه است، تهدیدات می تواند از جنس فناوری باشد؛ 
بنابراین پدافند غیرعامل تلاش می کند دفاعش مبتنی بر 
دانش و فناوری باشــد تا با هدایــت و پیگیری و حمایت 
از شرکت های فناور و دانش بنیان هم نقش پیشران علمی 
داشــته باشد و هم به واســطه تولید این محصولات برای 

کشور امنیت و دفاع تولید شود.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور ادامه داد: حوادث 
اخیر لبنان در انفجار پیجرها و حوادثی از این نظیر ، ضروت 
توجه به محصولات بومی را در کشــور دوچندان می کند 
و نشــان می دهد حداقل در حوزه هــای امنیت و دفاع به 
هیچ وجه نمی شود به فناوری خارجی اتکا کرد؛ چون بخش 
قابل توجهــی از این فناوری ها قابلیت پنهان کاری تهدید و 
قابلیت هایــی که منجربه خرابکاری شــود، را دارند. ما در 
صنعت دفاعی و صنایع مهم کشور و حوزه های امنیتی این 

امر را دیده ایم.
ســردار جلالی تصریح کرد: حادثه اخیر انفجار پیجرها 
اثبات کــرد این فناوری ها قابلیت نهان کاری و پنهان کاری 
برای اقدام را دارند که یک مسیر اجباری پیش روی ما قرار 
می دهد و آن هم حمایت از شرکت های دانش بنیان، جوانان 
و اتکا به نیروی انسانی داخلی است تا محصولات را خودمان 

بازطراحی کنیم و برابر نیازمان بسازیم.
وی یادآور شــد: از ســال گذشــته پیگیری کردیم تا 
مصوبات پدافند غیرعامل اجرا شود و در این مدت تاکنون 
مورد خاصی برای اعمال قانون پیدا نکردیم و موارد، با تذکر 

و پیگیری مسئله حل شده است.

امروز سربازان علاوه بر لباس رزم
به لباس مهارت و تخصص هم 

زیبنده شده اند
امیر سرتیپ محمد محمودی معاون اجرایی و فرمانده 
قــرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه در ارتش، در آیین 
اختتامیه مرحله ســازمانی دومین دوره مسابقات مهارتی 
کارکنان وظیفه ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: امروز 
سربازان علاوه بر لباس رزم، به لباس مهارت و تخصص نیز 

زیبنده شده اند.
به گزارش ایلنا، امیر ســرتیپ محمد محمودی معاون 
اجرایی و فرمانده قــرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه 
در ارتش در آیین اختتامیه مرحله ســازمانی دومین دوره 
مسابقات مهارتی کارکنان وظیفه ارتش جمهوری اسلامی 
ایران گفت: امروز ســربازان علاوه بــر لباس رزم، به لباس 
مهارت و تخصص نیز زیبنده شــده اند و این از افتخارات 

نیروهای مسلح است.
امیر سرتیپ محمد محمودی با اشاره به اقدامات انجام در 
هفت سال گذشته در حوزه مهارت آموزی کارکنان وظیفه 
گفــت: در حوزه مهارت های تخصصی تعداد ۵۹۹۱۵۹ نفر 
از کارکنان آجا در رشته های متنوع مهارت آموزی موفق به 
اخد گواهینامه های مهارتی و کسب توانمندی های شغلی 

مربوطه شدند.
فرمانده قرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه ارتش با 
اشاره به شعار »ســرباز ماهر، پنجه های کارآمد و اشتغال 
موثر« گفت: در حوزه مهارت های عمومی نیز از زمان شروع 
طــرح تعداد ۴۰۰۵۴۶ نفر از کارکنان وظیفه آجا موفق به 
اخذ گواهینامه های مهارتی و کســب دانش و مهارت های 
لازم، به منظور ورود موثر به بازار کار و اشــتعال کشــور 
شــده اند. امیر محمــودی در پایان خاطرنشــان کرد: این 
مســابقات زیر نظر هیات داوران، کارشناسان متخصص و 
آگاه از ســازمان فنی حرفه ای کشــور، هلال احمر و دیگر 

نهادهای کشوری انجام پذیرفت.

دفاعی
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